
           БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА              BOSNA I HERCEGOVINA 
  ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА                                    PARLAMENTARNA SKUPŠTINA 
          БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ             BOSNE I HERCEGOVINE 
           ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ                                PREDSTAVNIČKI DOM / ZASTUPNIČKI DOM
       Комисија за финансије и буџет                                  Komisija/Povjerenstvo za finansije/financije 
                                                                                                                               i budžet /proračun                                             

 
 
 

________________________________________________________________________________________________________________________
______ 

          Trg BiH 1, Sarajevo / Трг БиХ 1, Сарајево, Tel/Тел: (+387 33) 28 44 37, Fax: (+387 33) 23 34 80 

Број/Broj: 01/4-50-1-4-26/08   
Сарајево/Sarajevo, 24.06.2008. године 

 
 

                            З А П И С Н И К 
 

са 26. сједнице Комисије за финансије и буџет 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

 
одржане 20.06.2008.године , у времену од 10  до 11 часова 

 
Сједници Комисије присуствовали су чланови: Садик Бахтић, Велимир Јукић, Драго 
Калабић, Салко Соколовић и Бајазит Јашаревић.  
Сједници нису присуствовали: Златко Лагумџија, Лазар Продановић, Адем Хускић и Саво 
Ерић. 
Сједници су такође присуствовали: Игор Бунић, савјетник замјеника предсједавајућег 
Представничког дома Милорада Живковића, Жељко Космајац, секретар, и Мухамеда Абаз, 
стручни сарадник при Комисији.  
 
Сједницом је предсједавао Садик Бахтић, предсједавајући Комисије. 
 
За сједницу је предложен сљедећи  
                     ДНЕВНИ РЕД 
 

1. Усвајање записника са 24. и 25. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о финансирању 

политичких партија – друга комисијска фаза (предлагачи: чланови Интерресорне 
радне групе); 

3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату 
вриједност – прва комисијска фаза (предлагач: посланик Момчило Новаковић); 

4. Текућа питања. 
 
Предсједавајући Комисије обавијестио је чланове о допису Колегијума Дома у којем је 
посланицима Момчилу Новаковићу и Бранку Докићу, као предлагачима два различита 
закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, остављен рок од седам 
дана за усаглашавање њихових предлога и упућивање једног предлога закона у законодавну 
процедуру. У вези с тим предложио је скидање тачке 3. с дневног реда 26. сједнице 
Комисије, што су једногласно прихватили чланови Комисије. Након измјене дневног реда, 
једногласно је усвојен сљедећи дневни ред: 

1. Усвајање записника са 24. и 25. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о финансирању 

политичких партија – друга комисијска фаза (предлагач: чланови Интерресорне 
радне групе); 

3. Текућа питања. 
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Ад.1. Усвајање записника са 24. и 25. сједнице Комисије 
Записнике са 24. и 25. сједнице чланови Комисије усвојили су једногласно, без примједаба. 
 

Ад.2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
финансирању политичких партија – друга комисијска фаза (предлагач: 
чланови Интерресорне радне групе) 

Разматрање Предлога закона у другој комисијској фази 
У уводу за ову тачку дневног реда предсједавајући Комисије навео је да су на Предлог 
закона у амандманској фази пет амандмана уложили: Клуб посланика СДС-а (три 
амандмана) и Клуб посланика СНСД-а (два амандмана). Констатовао је да предлагачи 
закона нису присутни, те отворио расправу о Предлогу закона. 
Бајазит Јашаревић навео је да се Интерресорна радна група, чији су чланови предлагачи 
закона, састојала од представника свих политичких партија, желећи указати тиме на 
постигнути компромис о рјешењима садржаним у Предлогу закона. С обзиром на ту 
чињеницу, предложио је одбијање поднесених амандмана, о којима би коначну одлуку 
требало да донесе Интерресорна радна група. Предсједавајући Комисије сагласио се са 
предложеним. 
У дискусији је навео да проблем у финансирању политичких партија представљају 
појединци-финансијери, који у томе виде реализацију сопствених интереса. Сложио се са 
изнесеним ставом о ниском износу средстава за рад клубова, те је мишљења да би се 
повећањем буџетске ставке за финансирање политичких партија смањиле злоупотребе при 
финансирању. Прихваћањем амандмана нарушио би се  став странке заузет  у раду 
Интерресорне радне групе. 
Драго Калабић образложио је амандмане СНСД-а. Навео је да посебно инсистира на 
усвајању Амандмана II, којим се укида предложено рјешење о расподјели буџетских 
средстава при финансирању политичких партија и клубова у Парламентарној скупштини 
БиХ.. Навео је да су средства за рад клубова политичких партија мала, те да клубови, осим 
техничких секретара, немају других запоселних, исказујући тиме забринутост због 
надолазеће потребе доношења већег броја прописа. 
У дискусији је навео да представници СНСД-а у раду Интерресорне радне групе нису 
инсистирали на предлозима из амандмана, за која мисли да уопште не би била спорна. 
Усвајањем амандмана којим се заговара неограничен годишњи износ прилога физичких или 
правних лица за финансирање политичких партија отворила би се могућност већег 
финансирања политичких странака од појединаца. Предлажио је усвајање амандмана 
СНСД-а на овој сједници, које би требало да подрже и остали посланици, а ако не буде 
тако, увијек се може дјеловати противамандмански. 
Велимир Јукић навео је да је буџетска ставка за финанисрање политичких партија у БиХ 
за 2008. износи око 455.000 КМ, што је пет пута већи износ у односну на претходну годину. 
Та издвајања су минимална у поређењу са праксом других европских земаља, нпр. у 
Аустрији за финансирање политичких партија се из буџета сваке године издвоји око 55 
милона евра. Истакао је да буџетски износ за финансирање политичких партија треба да 
буде што већи, јер је јаван и транспарентан. Предлагач закона требало би да да своје 
мишљење о амандманском предлогу који заговара другачији начин расподјеле средстава 
клубова посланика. Навео је да је предложено рјешење о максималном износу средстава за 
финансирање политичке партије од физичког лица у износу од 15 личних доходака 
годишње преристриктивно рјешење. 
На крају је навео да, у име Клуба посланика ХДЗБиХ, подржава усаглашена рјешења 
Интерресорне радне групе, садржана у Предлогу закона. 
Салко Соколовић навео је да су у Интерресорној радној групи, чији су чланови 
предлагачи закона, биле заступљене све политичке партије, те да је о свим питањима 
постигнут компромис. Предложио је да се уложени амандмани доставе Интерресорној 
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радној групи ради заузимања става. Предсједавајући је интервенисао на дати предлог, 
наводећи да је неопходно на овој сједници заузети став, због кратког времена за подношење 
извјештаја Дому о Предлогу закона. 
Након краће расправе, предсједавајући Комисије предложио је да се о поднесеним 
амандманима заузме став на данашњој сједници, па се приступило гласању о амандманима: 
Амандмани Клуба посланика СДС-а - 3 амандмана 
- Амандмани I и II Клуба посланика СДС-а једногласно су одбијени. 
- Амандман III Клуба посланика СДС-а,  са једним „уздржаним“ и четири гласа „против“, 
није усвојен. 
Амандмани Клуба посланика СНСД – 2 амандмана 
- Амандмани I и II Клуба посланика СНСД-а, са једним гласом „за“ и четири гласа 
„против“, нису усвојени. 
Гласање о Предлогу закона у цјелини 
Након изјашњавања о амандманима, Комисија је Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о финансирању политичких партија, без усвојених амандмана, са четири гласа „за“ и 
једним „уздржаним“ гласом, усвојила у другој комисијској фази, те упутила у даљу 
парламентарну процедуру. 
 

Ад.3. Текућа питања 
У оквиру ове тачке дневног реда секретар Комисије обавијестио је чланове о сљедећем: 
- Информисао је чланове Комисије о сарадњи са ДФИД тимом у оквиру надзора  над 
реализацијом препорука и закључака из претходних ревизорских извјештаја свих 
институција БиХ, те пристиглом материјалу који представља резиме ревизорских 
извјештаја о финансијском пословању сваке институције БиХ у периоду од 2003. до 2006. 
године. Због обимности материјала, договорено је да се за све чланове Комисије припреме 
CD-ови, који садржавају цјелокупан материјал, а да се табеле са скраћеним приказом 
реализације препорука и закључака ревизије за сваку институцију издвоје и умноже у 
тврдој копији, а све с циљем континуираног праћења реализације ревизорских препорука. 
- Информисао је да је руководство Комисије предлагало да се у процедуру измјена и допуна 
Пословника Дома укључи и ДФИД тим у дијелу одредаба које се односе на  доношење и 
извршење буџета. Обављен је разговор са представницима ДФИД тима, који су због 
објективних разлога спријечени да учествују у том процесу. 
- Обавијестио је чланове да је Парламентана скупштина БиХ почела запримати ревизорске 
извјештаје за 2007. годину. 
 
У оквиру ове тачке предсједавајући је констатовао да би ускоро требало да буде одржана 
планирана тематска сједница Комисије о реализацији препорука и закључака по 
ревизорским извјештајима за 2006. годину, које су усвојили Комисија и Дом.  
 
 
 
 
      Секретар Комисије                         Предсједавајући Комисије 
         Жељко Космајац                                                             магистар економије  Садик  Бахтић 
    
 
       
 
 
 


